
如何減少掃描雙⾯紙時出現的透底問題 
How to reduce show-through when scanning 

如掃描雙⾯紙張時，掃描器的光有何能因紙張較薄，讓掃描器的光穿透至紙張底⾯，
掃描影像出現透視陰影效果。如要減少透視陰影，您可使⽤IJ Scan Utility內建的減少
透視陰影的功能，下圖為使⽤前和使⽤後的比較。 

When scanning 2-sided printing document, the light of the scanner may pass 
through the paper and show-through effect may exist. If you want to reduce show-
through effect, you can use “Reduce show-through” function in IJ Scan Utility. You 
can refer to the pictures below to compare the result between “Before use” and 
“After use” the “Reduce show-through” function. 

使⽤前（Before use）：    使⽤後（After use）： 

   



您可參考以下步驟使⽤「減少透視陰影」功能： 
You can refer to the procedure below to use the “Reduce show-through” function: 

1. ⾸先開啟IJ Scan Utility，然後按「設定」。（如不懂啟動IJ Scan Utility，可按
此） 
Start “IJ Scan Utility”, and then click “Setting”. (Click here if you don’t know 
how to start “IJ Scan Utility”.) 

  

2. 從左⽅選擇「⾃訂掃描」。 
Please click “Custom Scan” on the right hand side. 

 
 
 
 
 
 

注釋 (Note) 

• 除「⾃訂掃描」外，「⽂件掃描」也可選「減少透視陰影」功能 
Except “Custom Scan”, “Document Scan” also have “Reduce show-through” function. 

http://ugp01.c-ij.com/ij/webmanual/ScanUtility/W/MG3600%2520series/1.1/TC/SU/su-001.html
http://ugp01.c-ij.com/ij/webmanual/ScanUtility/W/MG3600%2520series/1.1/EN/SU/su-001.html


3. 選擇來源選擇「雜誌」或「⽂件」，然後打開「影像處理設定」。 
Select “Magazine” or “Document” in “Select Source”, and open “Image 
Processing Settings”. 

  

4. 剔選「減少透視陰影(Reduce show-through)」，然後按「確定」儲存並離開設
定。 
Select “Reduce show-through”, and then click “OK” to save the “Setting”. 

  
 
 
 



5. 回到主介⾯後，按「⾃訂」按鈕開始掃描。 
Back to home screen, and then click “Custom” to start scanning. 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